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Dagorden til møde i Uddannelsesudvalget for  

Fysioterapeutuddannelsen 
Sted: 

Campus Aarhus N 

Lokale 25.27 

 Mødedato: 

8. november 2021 

Kl. 9.00-15.00 

Deltagere 
Morten Albæk Skrydstrup (Region Midtjylland) 
Ulla Gottlieb Kirkegaard (Region Midtjylland) 
Lene Buur Meyer (KKR) 
Jakob Sejersdahl Kirkegaard (KKR) 
Kurt Nyby (Samarbejdsudvalget for Fysioterapeuter) 
Sanne Jensen (Danske Fysioterapeuter) 
Maria Jacobsen (Danske Fysioterapeuter) 
Inger Mechlenburg (Aarhus Universitet) 
Claus Vinther Nielsen (Center for Folkesundhed)  
 
Ulla Gasseholm Bæk (medarbejder) 
Elsebeth Hovmøller Christensen (medarbejder) 
Lene Kirk (Uddannelsesleder) 
Marianne Krog Rasmussen (Uddannelsesleder) 
Berit Jordalen (studerende) 
Cecilie Olesen (studerende) 
Cecilie Isaksen (studerende) 
Martin Bundgaard (studerende).  

Afbud 
Karen Frederiksen (Uddannelsesdekan) 

Elisabeth Flindt (EVU) 

 
 

Dagsorden 
1. Præsentation af ny VIA Vision og strategi (Kl. 9.00/20 min.) 
2. Nyheder om VIA (Kl. 9.20/10 min.) 
3. Godkendelse af dagsordenen (Kl. 9.30/5 min.)  
Pause (Kl. 9.35/10 min.) 
4. Trivsel og arbejdsmiljø; ”Psykologisk tryghed” (Kl. 9.45/90 

min.) 
5. Forlængelse af periode for Uddannelsesudvalget (Kl. 11.15/15 

min.) 
Pause (Kl. 11.30/45 min.) 
6. Bæredygtig udvikling i professionen (Kl. 12.15/90 min.) 
Pause (Kl. 13.45/10 min.) 
7. Nyt fra uddannelsen (Kl. 13.55/10 min.) 
8. Nyt fra de studerende (Kl. 14.05/10 min.) 
9. Planlægning af næste møde (Kl. 14.15/10 min.) 
10. Eventuelt (Kl. 14.25/5 min.) 
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Punkt  1. Præsentation af ny VIA Vision og strategi (Kl. 9.00/20 min.) 

Sagsansvarlig: 

Karen Frederiksen 
  

Sagsfremstilling 
VIA fik ved indgangen til 2021 en ny vision for 2030 med tre overordnede pejlemærker: Tag ansvar – Flyt 
grænser – Lær sammen. I løbet af 2021 er der i organisationen arbejdet med at formulere et strategisprint 
fra 2021 – 2025. VIAs nye strategi for de kommende år er behandlet og besluttet på VIAs bestyrelses-
møde medio oktober. Karen Frederiksen præsenterer på mødet den nye strategi, der har tre overordnede 
strategiske prioriteter: 

• Professionsuddannelser, vi er stolte af 
• Fællesskaber, der får det bedste frem i alle 
• En viden institution, der driver bæredygtig udvikling 

Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning og afklarer eventuelle spørgs-
mål.  
 
 

Punkt  2. Nyheder om VIA (Kl. 9.20/10 min.) 

Sagsansvarlig: 

Karen Frederiksen 
  

Sagsfremstilling 
Nyheder indeholder punkter der er af orienterende karakter, hvorfor disse ikke kræver en mundtlig overle-
vering. I nyheder kan uddannelsesudvalget orientere sig om hvad der sker i VIA lige nu.  
 
Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget stiller eventuelle spørgsmål til nyhederne.   
 
 

Punkt  3. Godkendelse af dagsordenen (Kl. 9.30/5 min.) 

Sagsansvarlig: 

Jakob Sejersdahl Kirkegaard 
  

Sagsfremstilling 
Godkendelse af dagsordenen og afklaring af punkter til eventuelt.    

Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget stiller eventuelle spørgsmål til nyhederne.   
 
 
 
 
 
 
 

Pause (Kl. 9.35/10 min.) 
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Punkt  4. Trivsel og arbejdsmiljø; ”Psykologisk tryghed” (Kl. 9.45/90 min.) 

 
Sagsansvarlig: 

Jakob Sejersdahl Kirkegaard 
  

Sagsfremstilling 
Hvordan arbejder vi med psykologisk tryghed i praksis?  
 
Jakob Kirkegaard præsenterer hvordan de på hans arbejdsplads har arbejdet med begrebet ”psykologisk 
tryghed” i forhold til daglig praksis og samarbejde 
 
Efter oplægget vil der være en gruppedrøftelses-proces ud fra den præsenterede model og arbejdsspørgs-
mål  
 
Formål med punktet er at vi kan komme med forslag og inputs til hvordan vi kan fremme integrering af 
studerende i professionsfællesskaber? Herunder også forholde os til den magtulighed der er på arbejds-
pladsen, når man er studerende eller nyuddannet 

Indstilling 
At udvalget drøfter begrebets betydning i praksis med forslag til hvordan vi kan arbejde med god integra-
tion af studerende og dimittender på arbejdspladsen og i professionsfællesskabet 
 
 

Punkt  5. Forlængelse af periode for Uddannelsesudvalget (Kl. 11.15/15 
min.) 

 
Sagsansvarlig: 

Marianne Krog Rasmussen 
Lene Kirk 

  

Sagsfremstilling 
Der orienteres om sammensætning af nyt Uddannelsesudvalg fra 1. august 2022 og fire år frem. Det er i 
brev til Uddannelsesudvalgets medlemmer meldt ud, at det nuværende Uddannelsesudvalg forventedes at 
skulle være i funktion frem til oktober 2022, efter at den nye bestyrelse i VIA er blevet nedsat og har kon-
stitueret sig maj 2022.  Udpegningen til det nye Uddannelsesudvalg kan først finde sted efter bestyrel-
sens konstituering. Datoen for det nye Uddannelsesudvalgs sammensætning og nedsættelse er af ved-
tægtsmæssige årsager imidlertid blevet ændret til den 1. august 2022, hvorfor Uddannelsesudvalget i in-
deværende periode er i funktion frem til den 31. juli 2022. 
 
Uddannelsesudvalget for VIAs fysioterapeutuddannelse | VIA 

Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning og afklarer eventuelle spørgs-
mål.  
 
 
 

Frokostpause (Kl. 11.30/45 min.) 
 
 

https://www.via.dk/om-via/raad-og-udvalg/uddannelsesudvalg/fysioterapeutuddannelsen
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Punkt  6. Bæredygtig udvikling i professionen (Kl. 12.15/90 min.) 

Sagsansvarlig: 

Marianne Krog Rasmussen 
Lene Kirk 

  

Sagsfremstilling 
VIA er UNESCO Verdensmålsskole og arbejder målrettet med verdensmålene og bæredygtig udvikling på 

mange parametre. Vi er godt i gang med solcelleanlæg, bæredygtig belysning, affaldssortering og flere af 

vores kantiner kan prale af sølv- og guldmærker i økologi. Derudover arbejdes der på uddannelserne med 

drøftelser af hvordan vi forstå bæredygtighed og verdensmålene i profession og uddannelse.  
Lene og Marianne giver et par eksempler fra uddannelsens perspektiv på bæredygtig udvikling ud fra kon-
krete aktiviteter i uddannelsen, som er under afprøvning. Derudover præsenteres undervisernes inputs og 
perspektiver på bæredygtighed i professionen, på baggrund af netop afholdt medarbejderdag for alle un-
dervisere.  
Ved sidste møde præsenteredes uddannelsens Strategiske udviklingsplan hvor et udviklingstema har fo-
kus på bæredygtig udvikling. 
 
På baggrund heraf ønskes at uddannelsesudvalget har en drøftelse af perspektiverne ind i klinisk praksis, 
forskningsmæssige perspektiver samt professionens udvikling i et samfundsperspektiv 
 
Eksempelvis med afsæt i tematikker omkring: 
• Fysioterapi – hvor bevæger vi os hen med bæredygtig udvikling på professionsniveau? 
• Hvilke perspektiver har praksis/aftagerfelt på professionens oplevelse af hvordan fysioterapien kan 

stemple ind i bæredygtig udvikling? 
• Hvilke tanker eller perspektiver har studerende på bæredygtig udvikling? 
• Hvilke konkrete aktiviteter er i gang i praksis? 

Indstilling 
Formål med drøftelsen kan munde ud i uddannelsesudvalgets perspektiver og indstilling til hvad bæredyg-
tig udvikling i et uddannelses og professionsperspektiv kalder på af udvikling; både i uddannelse, klinisk 
praksis og forskning 
 
 
 

Pause (Kl. 13.45/10 min.) 
 
 

Punkt  7. Nyt fra uddannelsen (Kl. 13.55/10 min.) 

Sagsansvarlig: 

Marianne Krog Rasmussen 
Lene Kirk 

  

Sagsfremstilling 
På mødet vil uddannelseslederne give en status ift. hvad der sker på uddannelsen 

Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning 
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Punkt  8. Nyt fra de studerende (Kl. 14.05/10 min.) 

Sagsansvarlig: 

De studerende 
  

Sagsfremstilling 
På mødet vil de studerende give en status i forhold til, hvad der sker på uddannelsen.  

Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning 
 
 

Punkt  9. Planlægning af næste møde (Kl. 14.15/10 min.) 

Sagsansvarlig: 

Alle 
  

Sagsfremstilling 
Deltagerne har mulighed for at komme med input til næste møde i Uddannelsesudvalget for Fysiotera-
peutuddannelsen. 
 
Forslag fra tidligere møde: 
– Ledelse – hvordan får vi de studerendes øjne op for ledelse? (Sanne Jensen, Danske Fysioterapeuter) 

Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget kommer med punkter og input til den næste dagsorden.  
 
 

Punkt  10. Eventuelt (Kl. 14.25/5 min.) 

Sagsansvarlig: 

Alle 
  

 
 
 
 


